
PROTOKÓŁ   Nr    III / 2014 
Rady Gminy Wijewo 

z dnia  30 grudnia 2014 r. 
 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie rady gminy zgodnie z lista obecności. 
 Lista obecności stanowi zał. Nr 1 
Sołtysi oraz zaproszeni goście zgodnie z listą obecności 
Listy obecności stanowią zał. Nr 2 i 3 
oraz  
Wójt Gminy Wijewo   - Pan Ireneusz Zając  
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski 
Skarbnik Gminy - Pani Elżbieta Wolnik 
 
Porządek posiedzenia: 
1.   Otwarcie 
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3.  Interpelacje i zapytania radnych. 
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.  Podjęcie uchwały w sprawie : 
   1. uchwalenia wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na lata 2015 – 2027, 
   2.  budżetu gminy na 2015 rok. 
       1/  odczytanie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem, 
       2/  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, wraz z zastrzeżeniami i uwagami zawartymi  
             w opinii RIO, 
       3/  odczytanie opinii Komisji Stałych Rady, 
       4/  przedstawienie stanowisko Wójta do opinii RIO, 
       5/  przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych  w opinii Komisji, 
       6/ odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez radnych a nie uwzględnionych  
            w projekcie uchwały budżetowej, 
       7/  przedstawienie  autopoprawek  Wójta do projektu uchwały, 
       8/  dyskusja nad projektem budżetu, oraz zgłoszonymi poprawkami, 
       9/  głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta oraz pozostałych wniosków  
            i poprawek, 
      10/ głosowanie wniosków Komisji Stałych Rady  nie uwzględnionych przez Wójta  
            w autopoprawkach oraz pozostałych zgłoszonych wniosków, 
      11/ głosowanie uchwały budżetowej na 2015 rok, 
    3.  przyjęcia  planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
    4.  ustalenia  zasad  przysługujących diet  za  pracę  w  organach  Rady Gminy Wijewo. 
    5.  ustalenia  zasad przysługiwania  diet  dla sołtysów. 
    6.  wynagrodzenia  dla Wójta  Gminy Wijewo. 
    7.  miesięcznego limitu kilometrów na jazdy lokalne dla Wójta Gminy Wijewo. 
    8.  zmiany do budżetu gminy na 2014 rok. 
    9.  zmiany uchwały Nr XXXI/226/2013 w sprawie  zaciągnięcia pożyczki  WFOSiGW, 
7.   Zapytania i wolne wnioski. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Zakończenie. 

 
Ad. pkt. 1 
 
Obradom III sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław 
Kasperski. 
Powitał obecnych na sali radnych, sołtysów oraz Wójta Gminy oraz pozostałych  zaproszonych 
gości. Przedstawił  proponowany porządek obrad. 
Zebrani nie wnieśli uwag co do przedstawionego porządku posiedzenia. 
 



Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z II sesji Rady Gminy Wijewo odzwierciedla przebieg  
posiedzenia. Nikt z radnych nie niósł uwag. Zaproponował, aby protokół z poprzedniego 
posiedzenia przyjąć bez czytania. Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 
 
Ad. pkt 3 
 
Radny Pan Stanisław Kasperski- nad jeziorem Lgińskim znajduje się baza Hufca ZHP Wschowa. 
Jaki status prawny tego terenu, jakie są plany. Czy gmina ma jakiekolwiek korzyści z tego faktu. 
 
Ad. pkt. 4 
 
Sprawozdanie z pracy Wójta i urzędu w okresie międzysesyjnym złożył Wójt Pan Ireneusz Zając 
informując że: 
09.12 – odbyło się spotkanie Wójtów, Burmistrzów i Prezydenta  w sprawie OFALU. Za 
priorytetowe działania uznano ścieżki rowerowe. Powiat odrzucił propozycję ścieżek z Potrzebowa 
do Wijewa i z Brenna do Miastka tłumacząc się wysokimi kosztami. Pan Wójt zapewnił, że 
realizowana będzie3 budowa ścieżka z Radomyśla do Wielenia. 
16.12 – uczestniczyłem w walnym spotkaniu KZGRL, 
18.12 – swoje posiedzenie odbyły komisje Rady Gminy, 
19.12 – odbyło się walne spotkanie członków Lokalnej Grupy Rybackiej. W ramach tej organizacji 
można realizować zadania z zakresu ochrony przyrody, wód, 
Brak określenia priorytetów działania na 2015 rok 
     -  walne posiedzenie członków MZO, 
22.12 – zostałem zaproszony na choinkę do Przedszkola, 
     - odbyło się posiedzenie Zarządu Gminnego Związku Ochotniczej Straży Pożarnej,  
23.12 – odbył się pierwszy odbiór  oczyszczalni, którego dokonała straż. 07 stycznia odbioru 
dokona SANEPID, 
 
Ad. pkt  5.  Podjęcie uchwały w sprawie : 
 
1/  projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na lata 
2015 – 2027 przedstawił Przewodnicząc RG Pan Stanisław Kasperski. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/6/2014 w sprawie uchwalenia wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Wijewo na lata 2015 – 2027 podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 4. 
 
2/  projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2015 rok. projekt uchwały przedstawił  
     Przewodniczący RG Wijewo. 
Wójt Pan Ireneusz Zając  - przypomniał, że budżet gminy na 2015 rok wynosi po stronie: 
- dochodów  14 308 419 zł. 
- rozchodów 13 504 533 zł. 
Róznica803 000 zł. to pożyczka, która jest zaciągnięta na budowę oczyszczalni i kanalizacji w 
Wijewie. Poinformował, że wszystkie dyspozycje jakie zostały przekazane prze  jednostki 
organizacyjne jako propozycje do budżetu zostały za akceptowane w 100 procentach z wyjątkiem 
GOK. Projekt budżetu obejmuje również propozycje sołectwa w ramach wykorzystania funduszu 
sołeckiego. 
 
     2)  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,  
Opinie RIO w Poznaniu do projektu budżetu gminy Wijewo na 2015 rok przedstawił Wójt Gminy 
Pan Ireneusz Zając.  
Opinia stanowi zał. Nr 5 
 
    3) odczytanie opinii Komisji Stałych Rady, 
W imieniu komisji stałych Rady Gminy opinie odczytał przewodniczący Komisji Budżetowo 
Socjalnej Radny Pan Radosław Zamiatała.  
Opinia  stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 



    4)  stanowisko Wójta do opinii RIO, 
Wójt Pan Ireneusz Zając poinformował o sposobie załatwienia uwag wskazanych przez RIO 
w projekcie budżetu na 2015 rok stanowiące stanowisko Wójta. 
Stanowią załącznik do protokołu Nr 7 
 
   5)  przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych w opinii Komisji, 
Ze względu na brak wniosków zgłoszonych przez komisje stałe przewodniczący obrad stwierdził, 
że punkt porządku zostanie pominięty. 
 
   6) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji a nie uwzględnionych  
w projekcie uchwały budżetowej, 
Przewodniczący rady stwierdził, że do rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne wnioski dotyczące 
projektu budżetu  wobec czego należy ten punkt pominąć. 
 
     7)  przedstawienie  autopoprawek Wójta, 
Autopoprawki do uchwały budżetowej przedstawił Wójt Pan Ireneusz Zając.  
Zgłoszone autopoprawki stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 
 
     8)  dyskusja nad projektem budżetu 
W ogłoszonej przez przewodniczącego obrad dyskusji zebrani nie zgłoszono zapytań, wobec 
czego punkt zamknięto. 
 
     9)  głosowanie wniesionych autopoprawek 
Przewodniczący zarządził głosowanie autopoprawek zgłoszonych przez Wójta. Po uzyskaniu 
zgody rady o głosowanie całość zgłoszonych poprawek przeprowadził głosowanie. 
Do zgłoszonych poprawek radni nie wnieśli uwag, autopoprawki przyjęte zostały jednogłośnie 
 
   10) głosowanie wniosków Komisji Stałych Rady nie uwzględnionych przez Wójta  
          w autopoprawkach oraz pozostałych zgłoszonych wniosków. Komisje nie zgłosiły wniosków 
wobec czego punkt został pominięty. 
 
    11) głosowanie uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy po zakończeniu procedury uchwalenia budżetu poprzez 
przegłosowanie zmian i poprawek do projektu budżetu zarządził głosowanie ostatecznej wersji 
projektu uchwały w sprawie budżetu na 2015 rok. 
Do treści projektu zebrani nie wnieśli uwag i poprawek.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/7/2014 w sprawie budżetu gminy na 2015 rok podjęta została 
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 9 
 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń. Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/7/2014 
w sprawie budżetu gminy na 2015 rok podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 10. 
 
Po uchwaleniu budżetu przewodniczący obrad zarządził 10 minut przerwy. 
 
3/  projekt uchwały w sprawie przyjęcia  planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/8/2014 w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej podjęta 
została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 11. 
 
4/  projekt uchwały w sprawie ustalenia  zasad  przysługujących diet  za  pracę  w  organach  Rady 
Gminy Wijewo. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/9/2014 w sprawie ustalenia  zasad  przysługujących diet  za  
pracę  w  organach  Rady Gminy Wijewo  podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 12. 



5/  projekt uchwały w sprawie ustalenia  zasad przysługiwania  diet  dla sołtysów przedstawił 
Przewodniczący Pan Stanisław Kasperski 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/10/2014 w sprawie ustalenia  zasad przysługiwania  diet  dla 
sołtysów podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 13. 
 
6/  projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia  dla Wójta  Gminy Wijewo przedstawił 
Przewodniczący obrad. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/11/2014 w sprawie wynagrodzenia  dla Wójta  Gminy Wijewo 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 14. 
 
7/   projekt uchwały w sprawie miesięcznego limitu kilometrów na jazdy lokalne dla Wójta Gminy 
Wijewo przedstawił  Przewodniczący RG. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/12/2014 w sprawie miesięcznego limitu kilometrów na jazdy 
lokalne dla Wójta Gminy Wijewo podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 15. 
 
8/  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/226/2013 w sprawie  zaciągnięcia pożyczki  
WFOSiGW przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/13/2014 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/226/2013 
w sprawie  zaciągnięcia pożyczki  WFOSiGW podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 16. 
  
9/  projekt uchwały w sprawie zmiany do budżetu gminy na 2014 rok przedstawiła  Skarbnik Pani 
Elżbieta Wolnik – wyjaśniła, że polega na dokonaniu zmniejszenia dochodów ni wydatków budżetu 
o kwotę 102 362 zł. zgodnie z załącznikiem Nr 2. Dokonania zmian w zał. Nr 4  planowane dotacje 
udzielone z budżetu gminy do jednostek sektora  finansów publicznych i innych. § 2 określa łączną 
kwotę dochodów budżetu na 2014 r. po stronie dochodów bieżących i majątkowych  jak i dotacji 
celowych.  § 3 określa łączną kwotę obejmującą plan wydatków 
§ 4 określa wydatki inwestycyjne, § 9 określa wysokość rezerwy ogólnej i celowej. 
Zmiany dochodów dotyczą urealnienia w działach: gospodarka mieszkaniowa z tytułu opłat za 
użytkowanie wieczyste i najem składników majątkowych, dochodów o d osób prawnych 
i fizycznych z tytuły nieterminowych wpłat, zwiększenia dochodów w Przedszkolu z tytułu prowizji 
ubezpieczeniowej, zwiększenia  dochodów w gospodarce odpadami z tytułu zwrotu dotacji za 
rozliczenie projektu:” zamknięcie i rekultywacja  13 składowisk odpadów”. 
Zmiany wydatków dotyczą urealnienia planów w działach: 
- rolnictwo i łowiectwa z tytułu zmniejszenia wynagrodzeń i pochodnych, 
- obsługi długu publicznego jako niewykonanie kwoty odsetek od zaciągniętego kredytu, 
- przeniesienia  wydatków w Zespole Szkól w Brennie, 
 - z tytułu zwiększenia zakupów w samorządowym przedszkolu, 
- z tytułu zwiększenia dotacji na pokrycie kosztów działania schroniska dla zwierząt, 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/14/2014 w sprawie zmiany do budżetu gminy na 2014 rok 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 17. 
 
Ad. pkt.  7 
 
Przewodniczący obrad zapoznał zebranych z treścią odpowiedzi jaka nadeszła z WZMiU 
w Lesznie w sprawie czyszczenia rzeki. 
 
Sołtys Pani Marzanna Daleka – czy gmina ma wpływ na działalność bobrów. Gdzie rolnicy mogą 
zgłaszać szkody  spowodowane przez bobry. 



Sołtys Pani Cecylia Gada – zgłosiła: 
-  uszkodzenie dachu na wiacie przystankowej w Wilanowie. Dzieci mokną  zamiast być  
    chronione, 
- podziękowała za otrzymany tłuczeń, który znacznie poprawił stan drogi, 
Prezes ZG OSP Pan Stanisław Wolniczak – w imieniu strażaków całej gminy podziękował radzie 
za opiekę, pomoc i wsparcie finansowe naszych jednostek. 
Radny Pan Radosław Zamiatała - dużo ostatnio mówi się na temat OFALU. Nas najbardziej 
interesuje budowa dróg rowerowych. Czy gmina będzie miała wymierne korzyści z udziały 
w OFAL-u. 
 
Ad. pkt. 8. 
 
Na zadane pytania odpowiedzi udzielił Wójt Pan Ireneusz Zając: 
1/ obóz ZHP w Lginiu znajduje się na terenie gminy. Granica idzie brzegiem jeziora. Grunt jest 
Nadleśnictwa Włoszakowice. Zezwolenie na oczyszczanie z odpadów komunalnych otrzymał 
Związek Komunalny we Wschowie.  
2/ droga z Miastka do Włoszakowic przez Papiernie. Jest to prawdopodobnie droga leśna. 
Bobry są gatunkiem chronionym i nic nie można zrobić. Sprawę rozwiązała by odgórna decyzja 
Ministra Rolnictwa o zmniejszeniu populacji. Podobna sytuacja może być z wilkami, które pojawiły 
się na naszym terenie. 
3/ sprawdzimy co można zrobić z wiata naprawimy lub postawimy nową, 
4/  informacje na temat działalności OFAL-u nie zawsze są zgodne z założeniami działalności. 
OFAL jest organizacja, która będzie funkcjonowała do 2020 r. minimum. Działania  w ramach 
działalności maja służyć całej aglomeracji, usprawnić łączność obszaru około Leszna. Ścieżki 
rowerowe maja łączyć gminy i ludzi z całego obszaru funkcjonalnego. Z 74 zgłoszonych projektów   
zakwalifikowano 18 w tym projekt OFAL-u Leszna. 
W pierwszej kolejności chcielibyśmy  ścieżkę z Radomyśla do Wielenia. Zarząd Dróg Wojewódzki 
nie widzi przeszkód w realizacji tego projektu. 
 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – uważam, że stanica ZHP w Lginiu jest na naszym terenie. 
Zorganizowano tam duże pole biwakowe. Czy nie powinniśmy pobierać opłatę klimatyczna. ZHP 
ma z tego niemałe dochody. 
 
Przewodniczący obrad poinformował, o; 
-  planowanym na 07.01.202015 r. szkoleniu radnych z tematu prawa i obowiązki radnych. 
-  zbliżającym się terminie WOŚP i tradycji licytowania przez e koszulki, 
-  terminie składania oświadczeń majątkowych, 
-  przygotowaniu przez komisje planów pracy na rok następny. 
 
Dyrektor GOK Pani Agnieszka Jurgawka zaprosiła wszystkich na obchody święta Trzech Króli, 
które odbędą się 06.01.2015 r. w Wijewie. O godz. 14 3o. 
 
Ad. pkt. 9 
 
Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek III sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim za 
udział i zakończył obrady. 
Z okazji zbliżającego się Nowe Roku 2015 złożył wszystkim obecnym życzenia zdrowia, szczęścia 
i wszelkiej pomyślności w nadchodzącym roku., 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 



PROTOKÓŁ   Nr    III / 2014 
Rady Gminy Wijewo 

z dnia  30 grudnia 2014 r. 
 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie rady gminy zgodnie z lista obecności. 
 Lista obecności stanowi zał. Nr 1 
Sołtysi oraz zaproszeni goście zgodnie z listą obecności 
Listy obecności stanowią zał. Nr 2 i 3 
oraz  
Wójt Gminy Wijewo   - Pan Ireneusz Zając  
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski 
Skarbnik Gminy - Pani Elżbieta Wolnik 
 
Porządek posiedzenia: 
1.   Otwarcie 
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3.  Interpelacje i zapytania radnych. 
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.  Podjęcie uchwały w sprawie : 
   1. uchwalenia wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na lata 2015 – 2027, 
   2.  budżetu gminy na 2015 rok. 
       1/  odczytanie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem, 
       2/  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, wraz z zastrzeżeniami i uwagami zawartymi  
             w opinii RIO, 
       3/  odczytanie opinii Komisji Stałych Rady, 
       4/  przedstawienie stanowisko Wójta do opinii RIO, 
       5/  przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych  w opinii Komisji, 
       6/ odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez radnych a nie uwzględnionych  
            w projekcie uchwały budżetowej, 
       7/  przedstawienie  autopoprawek  Wójta do projektu uchwały, 
       8/  dyskusja nad projektem budżetu, oraz zgłoszonymi poprawkami, 
       9/  głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta oraz pozostałych wniosków  
            i poprawek, 
      10/ głosowanie wniosków Komisji Stałych Rady  nie uwzględnionych przez Wójta  
            w autopoprawkach oraz pozostałych zgłoszonych wniosków, 
      11/ głosowanie uchwały budżetowej na 2015 rok, 
    3.  przyjęcia  planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
    4.  ustalenia  zasad  przysługujących diet  za  pracę  w  organach  Rady Gminy Wijewo. 
    5.  ustalenia  zasad przysługiwania  diet  dla sołtysów. 
    6.  wynagrodzenia  dla Wójta  Gminy Wijewo. 
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    8.  zmiany do budżetu gminy na 2014 rok. 
    9.  zmiany uchwały Nr XXXI/226/2013 w sprawie  zaciągnięcia pożyczki  WFOSiGW, 
7.   Zapytania i wolne wnioski. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Zakończenie. 

 
Ad. pkt. 1 
 
Obradom III sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław 
Kasperski. 
Powitał obecnych na sali radnych, sołtysów oraz Wójta Gminy oraz pozostałych  zaproszonych 
gości. Przedstawił  proponowany porządek obrad. 
Zebrani nie wnieśli uwag co do przedstawionego porządku posiedzenia. 
 



Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z II sesji Rady Gminy Wijewo odzwierciedla przebieg  
posiedzenia. Nikt z radnych nie niósł uwag. Zaproponował, aby protokół z poprzedniego 
posiedzenia przyjąć bez czytania. Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 
 
Ad. pkt 3 
 
Radny Pan Stanisław Kasperski- nad jeziorem Lgińskim znajduje się baza Hufca ZHP Wschowa. 
Jaki status prawny tego terenu, jakie są plany. Czy gmina ma jakiekolwiek korzyści z tego faktu. 
 
Ad. pkt. 4 
 
Sprawozdanie z pracy Wójta i urzędu w okresie międzysesyjnym złożył Wójt Pan Ireneusz Zając 
informując że: 
09.12 – odbyło się spotkanie Wójtów, Burmistrzów i Prezydenta  w sprawie OFALU. Za 
priorytetowe działania uznano ścieżki rowerowe. Powiat odrzucił propozycję ścieżek z Potrzebowa 
do Wijewa i z Brenna do Miastka tłumacząc się wysokimi kosztami. Pan Wójt zapewnił, że 
realizowana będzie3 budowa ścieżka z Radomyśla do Wielenia. 
16.12 – uczestniczyłem w walnym spotkaniu KZGRL, 
18.12 – swoje posiedzenie odbyły komisje Rady Gminy, 
19.12 – odbyło się walne spotkanie członków Lokalnej Grupy Rybackiej. W ramach tej organizacji 
można realizować zadania z zakresu ochrony przyrody, wód, 
Brak określenia priorytetów działania na 2015 rok 
     -  walne posiedzenie członków MZO, 
22.12 – zostałem zaproszony na choinkę do Przedszkola, 
     - odbyło się posiedzenie Zarządu Gminnego Związku Ochotniczej Straży Pożarnej,  
23.12 – odbył się pierwszy odbiór  oczyszczalni, którego dokonała straż. 07 stycznia odbioru 
dokona SANEPID, 
 
Ad. pkt  5.  Podjęcie uchwały w sprawie : 
 
1/  projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na lata 
2015 – 2027 przedstawił Przewodnicząc RG Pan Stanisław Kasperski. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/6/2014 w sprawie uchwalenia wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Wijewo na lata 2015 – 2027 podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 4. 
 
2/  projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2015 rok. projekt uchwały przedstawił  
     Przewodniczący RG Wijewo. 
Wójt Pan Ireneusz Zając  - przypomniał, że budżet gminy na 2015 rok wynosi po stronie: 
- dochodów  14 308 419 zł. 
- rozchodów 13 504 533 zł. 
Róznica803 000 zł. to pożyczka, która jest zaciągnięta na budowę oczyszczalni i kanalizacji w 
Wijewie. Poinformował, że wszystkie dyspozycje jakie zostały przekazane prze  jednostki 
organizacyjne jako propozycje do budżetu zostały za akceptowane w 100 procentach z wyjątkiem 
GOK. Projekt budżetu obejmuje również propozycje sołectwa w ramach wykorzystania funduszu 
sołeckiego. 
 
     2)  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,  
Opinie RIO w Poznaniu do projektu budżetu gminy Wijewo na 2015 rok przedstawił Wójt Gminy 
Pan Ireneusz Zając.  
Opinia stanowi zał. Nr 5 
 
    3) odczytanie opinii Komisji Stałych Rady, 
W imieniu komisji stałych Rady Gminy opinie odczytał przewodniczący Komisji Budżetowo 
Socjalnej Radny Pan Radosław Zamiatała.  
Opinia  stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 



    4)  stanowisko Wójta do opinii RIO, 
Wójt Pan Ireneusz Zając poinformował o sposobie załatwienia uwag wskazanych przez RIO 
w projekcie budżetu na 2015 rok stanowiące stanowisko Wójta. 
Stanowią załącznik do protokołu Nr 7 
 
   5)  przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych w opinii Komisji, 
Ze względu na brak wniosków zgłoszonych przez komisje stałe przewodniczący obrad stwierdził, 
że punkt porządku zostanie pominięty. 
 
   6) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji a nie uwzględnionych  
w projekcie uchwały budżetowej, 
Przewodniczący rady stwierdził, że do rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne wnioski dotyczące 
projektu budżetu  wobec czego należy ten punkt pominąć. 
 
     7)  przedstawienie  autopoprawek Wójta, 
Autopoprawki do uchwały budżetowej przedstawił Wójt Pan Ireneusz Zając.  
Zgłoszone autopoprawki stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 
 
     8)  dyskusja nad projektem budżetu 
W ogłoszonej przez przewodniczącego obrad dyskusji zebrani nie zgłoszono zapytań, wobec 
czego punkt zamknięto. 
 
     9)  głosowanie wniesionych autopoprawek 
Przewodniczący zarządził głosowanie autopoprawek zgłoszonych przez Wójta. Po uzyskaniu 
zgody rady o głosowanie całość zgłoszonych poprawek przeprowadził głosowanie. 
Do zgłoszonych poprawek radni nie wnieśli uwag, autopoprawki przyjęte zostały jednogłośnie 
 
   10) głosowanie wniosków Komisji Stałych Rady nie uwzględnionych przez Wójta  
          w autopoprawkach oraz pozostałych zgłoszonych wniosków. Komisje nie zgłosiły wniosków 
wobec czego punkt został pominięty. 
 
    11) głosowanie uchwały, 
Przewodniczący Rady Gminy po zakończeniu procedury uchwalenia budżetu poprzez 
przegłosowanie zmian i poprawek do projektu budżetu zarządził głosowanie ostatecznej wersji 
projektu uchwały w sprawie budżetu na 2015 rok. 
Do treści projektu zebrani nie wnieśli uwag i poprawek.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/7/2014 w sprawie budżetu gminy na 2015 rok podjęta została 
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 9 
 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń. Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/7/2014 
w sprawie budżetu gminy na 2015 rok podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 10. 
 
Po uchwaleniu budżetu przewodniczący obrad zarządził 10 minut przerwy. 
 
3/  projekt uchwały w sprawie przyjęcia  planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/8/2014 w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej podjęta 
została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 11. 
 
4/  projekt uchwały w sprawie ustalenia  zasad  przysługujących diet  za  pracę  w  organach  Rady 
Gminy Wijewo. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/9/2014 w sprawie ustalenia  zasad  przysługujących diet  za  
pracę  w  organach  Rady Gminy Wijewo  podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 12. 



5/  projekt uchwały w sprawie ustalenia  zasad przysługiwania  diet  dla sołtysów przedstawił 
Przewodniczący Pan Stanisław Kasperski 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/10/2014 w sprawie ustalenia  zasad przysługiwania  diet  dla 
sołtysów podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 13. 
 
6/  projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia  dla Wójta  Gminy Wijewo przedstawił 
Przewodniczący obrad. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/11/2014 w sprawie wynagrodzenia  dla Wójta  Gminy Wijewo 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 14. 
 
7/   projekt uchwały w sprawie miesięcznego limitu kilometrów na jazdy lokalne dla Wójta Gminy 
Wijewo przedstawił  Przewodniczący RG. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/12/2014 w sprawie miesięcznego limitu kilometrów na jazdy 
lokalne dla Wójta Gminy Wijewo podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 15. 
 
8/  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/226/2013 w sprawie  zaciągnięcia pożyczki  
WFOSiGW przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/13/2014 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/226/2013 
w sprawie  zaciągnięcia pożyczki  WFOSiGW podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 16. 
  
9/  projekt uchwały w sprawie zmiany do budżetu gminy na 2014 rok przedstawiła  Skarbnik Pani 
Elżbieta Wolnik – wyjaśniła, że polega na dokonaniu zmniejszenia dochodów ni wydatków budżetu 
o kwotę 102 362 zł. zgodnie z załącznikiem Nr 2. Dokonania zmian w zał. Nr 4  planowane dotacje 
udzielone z budżetu gminy do jednostek sektora  finansów publicznych i innych. § 2 określa łączną 
kwotę dochodów budżetu na 2014 r. po stronie dochodów bieżących i majątkowych  jak i dotacji 
celowych.  § 3 określa łączną kwotę obejmującą plan wydatków 
§ 4 określa wydatki inwestycyjne, § 9 określa wysokość rezerwy ogólnej i celowej. 
Zmiany dochodów dotyczą urealnienia w działach: gospodarka mieszkaniowa z tytułu opłat za 
użytkowanie wieczyste i najem składników majątkowych, dochodów o d osób prawnych 
i fizycznych z tytuły nieterminowych wpłat, zwiększenia dochodów w Przedszkolu z tytułu prowizji 
ubezpieczeniowej, zwiększenia  dochodów w gospodarce odpadami z tytułu zwrotu dotacji za 
rozliczenie projektu:” zamknięcie i rekultywacja  13 składowisk odpadów”. 
Zmiany wydatków dotyczą urealnienia planów w działach: 
- rolnictwo i łowiectwa z tytułu zmniejszenia wynagrodzeń i pochodnych, 
- obsługi długu publicznego jako niewykonanie kwoty odsetek od zaciągniętego kredytu, 
- przeniesienia  wydatków w Zespole Szkól w Brennie, 
 - z tytułu zwiększenia zakupów w samorządowym przedszkolu, 
- z tytułu zwiększenia dotacji na pokrycie kosztów działania schroniska dla zwierząt, 
Do treści projektu nie wniesiono uwag i zastrzeżeń.  
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr III/14/2014 w sprawie zmiany do budżetu gminy na 2014 rok 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 17. 
 
Ad. pkt.  7 
 
Przewodniczący obrad zapoznał zebranych z treścią odpowiedzi jaka nadeszła z WZMiU 
w Lesznie w sprawie czyszczenia rzeki. 
 
Sołtys Pani Marzanna Daleka – czy gmina ma wpływ na działalność bobrów. Gdzie rolnicy mogą 
zgłaszać szkody  spowodowane przez bobry. 



Sołtys Pani Cecylia Gada – zgłosiła: 
-  uszkodzenie dachu na wiacie przystankowej w Wilanowie. Dzieci mokną  zamiast być  
    chronione, 
- podziękowała za otrzymany tłuczeń, który znacznie poprawił stan drogi, 
Prezes ZG OSP Pan Stanisław Wolniczak – w imieniu strażaków całej gminy podziękował radzie 
za opiekę, pomoc i wsparcie finansowe naszych jednostek. 
Radny Pan Radosław Zamiatała - dużo ostatnio mówi się na temat OFALU. Nas najbardziej 
interesuje budowa dróg rowerowych. Czy gmina będzie miała wymierne korzyści z udziały 
w OFAL-u. 
 
Ad. pkt. 8. 
 
Na zadane pytania odpowiedzi udzielił Wójt Pan Ireneusz Zając: 
1/ obóz ZHP w Lginiu znajduje się na terenie gminy. Granica idzie brzegiem jeziora. Grunt jest 
Nadleśnictwa Włoszakowice. Zezwolenie na oczyszczanie z odpadów komunalnych otrzymał 
Związek Komunalny we Wschowie.  
2/ droga z Miastka do Włoszakowic przez Papiernie. Jest to prawdopodobnie droga leśna. 
Bobry są gatunkiem chronionym i nic nie można zrobić. Sprawę rozwiązała by odgórna decyzja 
Ministra Rolnictwa o zmniejszeniu populacji. Podobna sytuacja może być z wilkami, które pojawiły 
się na naszym terenie. 
3/ sprawdzimy co można zrobić z wiata naprawimy lub postawimy nową, 
4/  informacje na temat działalności OFAL-u nie zawsze są zgodne z założeniami działalności. 
OFAL jest organizacja, która będzie funkcjonowała do 2020 r. minimum. Działania  w ramach 
działalności maja służyć całej aglomeracji, usprawnić łączność obszaru około Leszna. Ścieżki 
rowerowe maja łączyć gminy i ludzi z całego obszaru funkcjonalnego. Z 74 zgłoszonych projektów   
zakwalifikowano 18 w tym projekt OFAL-u Leszna. 
W pierwszej kolejności chcielibyśmy  ścieżkę z Radomyśla do Wielenia. Zarząd Dróg Wojewódzki 
nie widzi przeszkód w realizacji tego projektu. 
 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – uważam, że stanica ZHP w Lginiu jest na naszym terenie. 
Zorganizowano tam duże pole biwakowe. Czy nie powinniśmy pobierać opłatę klimatyczna. ZHP 
ma z tego niemałe dochody. 
 
Przewodniczący obrad poinformował, o; 
-  planowanym na 07.01.202015 r. szkoleniu radnych z tematu prawa i obowiązki radnych. 
-  zbliżającym się terminie WOŚP i tradycji licytowania przez e koszulki, 
-  terminie składania oświadczeń majątkowych, 
-  przygotowaniu przez komisje planów pracy na rok następny. 
 
Dyrektor GOK Pani Agnieszka Jurgawka zaprosiła wszystkich na obchody święta Trzech Króli, 
które odbędą się 06.01.2015 r. w Wijewie. O godz. 14 3o. 
 
Ad. pkt. 9 
 
Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek III sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim za 
udział i zakończył obrady. 
Z okazji zbliżającego się Nowe Roku 2015 złożył wszystkim obecnym życzenia zdrowia, szczęścia 
i wszelkiej pomyślności w nadchodzącym roku., 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 


